

EGYPT ACHIEVES HIGHEST PRIMARY GDP SURPLUS IN ITS HISTORY

At 3.1 PERCENT

The Egyptian Minister of Finance, Ahmed Kajouk, revealed that Egypt recorded the highest rate of the primary surplus of GDP at 3.1 percent during the period from July to April. He pointed out that "the debt-to-GDP ratio has declined despite the rise in interest rates, and we aim to continue the strong decline in the coming period." He pointed out that "the Egyptian government seeks to create sufficient financial spaces to increase spending on health, education and socio-economic development."

He noted that "there is coordination and harmony between all axes and reforms of economic policies to ensure the competitiveness of the Egyptian economy."

[Source \(Al-Arabiya.net Website, Edited\)](https://www.al-arabiya.net)



مصر تحقق أعلى فائض أولي للناتج المحلي في تاريخها بـ 3.1 في المئة

كشف وزير المالية المصري، أحمد كجوك، عن تسجيل مصر أعلى معدل للفائض الأولي للناتج المحلي بنسبة 3.1 في المئة خلال الفترة من يوليو وحتى أبريل الماضيين. ولفت إلى أن "معدل الدين للناتج المحلي تراجع رغم ارتفاع أسعار الفائدة، ونستهدف استمرار الانخفاض القوي خلال الفترة المقبلة". مشيرًا إلى أن "الحكومة المصرية تسعى إلى خلق مساحات مالية كافية لزيادة الإنفاق على الصحة والتعليم والتنمية الاجتماعية والاقتصادية".

ونوّه إلى أن "هناك تنسيقًا وتناغمًا بين كافة محاور وإصلاحات السياسات الاقتصادية لضمان تنافسية الاقتصاد المصري".

[المصدر \(موقع العربية.نت، بتصرف\)](https://www.al-arabiya.net)

OIL PRICES RISE AFTER TRUMP EXTENDS TRADE NEGOTIATIONS

WITH EUROPE

Oil prices rose in early Asian trading on Monday, following US President Donald Trump's decision to extend trade negotiations with the European Union, which helped calm fears of possible US tariffs that negatively affect the global economy and fuel demand. Brent crude futures rose 37 cents, or 0.6 percent, to \$65.15 a barrel. U.S. West Texas Intermediate crude rose 34 cents, or 0.6 percent, to \$61.87 a barrel.

President Donald Trump announced his agreement to extend the deadline for trade negotiations with the EU until July 9 after European Commission President Ursula von der Leyen stressed that the bloc needed more time to reach an agreement.

[Source \(Al-Arabiya.net Website, Edited\)](https://www.al-arabiya.net)



أسعار النفط تصعد بعد تهديد ترامب المفاوضات التجارية مع أوروبا

ارتفعت أسعار النفط في مستهل التعاملات الآسيوية اليوم الاثنين، وذلك عقب قرار الرئيس الأميركي دونالد ترامب تمديد مهلة المفاوضات التجارية مع الاتحاد الأوروبي، مما ساهم في تهدئة المخاوف من فرض رسوم جمركية أميركية محتملة تؤثر سلباً على الاقتصاد العالمي والطلب على الوقود. وصعدت العقود الآجلة لخام برنت 37 سنتاً بما يعادل 0.6 في المئة إلى 65.15 دولار للبرميل. فيما ارتفع خام غرب تكساس الوسيط الأميركي 34 سنتاً بما يعادل 0.6 في المئة ليصل إلى 61.87 دولار للبرميل.

وأعلن الرئيس دونالد ترامب عن موافقته تمديد مهلة المفاوضات التجارية مع الاتحاد الأوروبي حتى التاسع من يوليو/تموز بعد أن أكدت رئيسة المفوضية الأوروبية أورسولا فون دير لاين أن الاتحاد بحاجة إلى مزيد من الوقت للتوصل إلى اتفاق.

[المصدر \(موقع العربية.نت، بتصرف\)](https://www.al-arabiya.net)

GOLD LOSES GAINS AS TRUMP CALMS DOWN TONE ON EU

Gold prices fell from their highest levels in two weeks, on Monday, after US President Donald Trump set the ninth of July as a deadline for a trade agreement with the European Union, canceling his previous threat to impose tariffs of 50 percent from the first of June / June.

Spot gold fell 0.5 percent to \$3,339.13 an ounce. U.S. gold futures fell 0.8 percent to \$3,337.40 an ounce.

Trump backed away from his threat to speed up 50 percent tariffs on imports from the European Union and agreed to extend the deadline for trade talks until July 9.

[Source \(Al-Arabiya.net Website, Edited\)](https://www.al-arabiya.net)



الذهب يفقد مكاسبه مع تهدئة ترامب لهجته تجاه الاتحاد الأوروبي

تراجعت أسعار الذهب من أعلى مستوياتها في أسبوعين، اليوم الإثنين، بعد أن حدد الرئيس الأميركي دونالد ترامب يوم التاسع من يوليو/تموز موعداً نهائياً للتوصل إلى اتفاق تجاري مع الاتحاد الأوروبي، ملغياً تهديده السابق بفرض رسوم جمركية بنسبة 50 في المئة اعتباراً من الأول من يونيو/حزيران.

انخفض سعر الذهب في المعاملات الفورية بنسبة 0.5 في المئة ليصل إلى 3339.13 دولاراً للأونصة. كما تراجعت العقود الأميركية الآجلة للذهب بنسبة 0.8 في المئة لتسجل 3337.40 دولاراً للأونصة.

وتراجع ترامب عن تهديده بتسريع فرض رسوم جمركية بنسبة 50 في المئة على الواردات القادمة من الاتحاد الأوروبي، ووافق على تمديد المهلة النهائية للمحادثات التجارية حتى التاسع من يوليو/تموز.

[المصدر \(موقع العربية.نت، بتصرف\)](https://www.al-arabiya.net)

IMF EXPECTS GULF GROWTH TO ACCELERATE BY 1 PERCENT ANNUALLY IN 2025 AND 2026

The International Monetary Fund (IMF) expects the Arab Gulf countries to witness an acceleration of growth of 1 percent annually this year and next, driven by their relentless efforts to diversify their economies and reduce dependence on oil.

Dr. Jihad Azour, Director of the IMF's Middle East and Central Asia Department, predicted that "economies in general in most countries in the region will recover this year. The improvement will be stronger in oil exporters, specifically the Gulf states."

"Gulf countries have benefited greatly from the diversification of their economies, which has helped them maintain sustainable growth rates of 3 percent to 5 percent over the past three to four years," he said.

[Source \(Al-Sharq Al-Awsat Newspaper, Edited\)](#)



صندوق النقد يتوقع تسارع النمو في الخليج 1 في المئة سنوياً خلال 2025 و2026

توقع صندوق النقد الدولي أن تشهد دول الخليج العربي تسارعاً في النمو بنسبة 1 في المئة سنوياً خلال العامين الحالي والمقبل، مدفوعاً بجهودها الحثيثة في تنويع اقتصاداتها وتقليل الاعتماد على النفط.

وتوقع مدير إدارة الشرق الأوسط وآسيا الوسطى في الصندوق الدكتور جهاد أزور، أن "تتعافى الاقتصادات بشكل عام في معظم دول المنطقة هذا العام. وسيكون التحسن أقوى في الدول المصدرة للنفط، وتحديداً دول الخليج".

وأوضح أن "دول الخليج استفادت بشكل كبير من تنويع اقتصاداتها، ما ساعدها في الحفاظ على معدلات نمو مستدامة تتراوح بين 3 في المئة و5 في المئة على مدى السنوات الثلاث إلى الأربع الماضية".

[المصدر \(صحيفة الشرق الأوسط، بتصرف\)](#)

QATAR CHAMBER: QAR 1.3 BILLION TRADE EXCHANGE BETWEEN QATAR AND BRAZIL IN 2024

The Second Vice Chairman of Qatar Chamber, Rashid bin Hamad Al-Athba, revealed that the volume of trade exchange between the State of Qatar and Brazil during 2024 amounted to about 1.3 billion Qatari riyals.

This came during a seminar entitled "Trade and Investment for the Northeast of Brazil", in the presence of the Second Vice President of Qatar Chamber Rashid bin Hamad Al-Athba, President of the Arab Brazilian Chamber of Commerce Willem Adeeb Jr., Ambassador of the Federative Republic of Brazil Marcelo Autovio Dantas Lorez da Costa, and a number of state governors and heads of major companies in the northeastern region of Brazil.

For his part, President of the Arab Brazilian Chamber of Commerce William Adeeb Jr. praised the relations between Qatar and Brazil, especially in the trade and economic fields, and the common desire to strengthen and develop them.

[Source \(Al-Raya Qatari Newspaper, Edited\)](#)



غرفة قطر: 1.3 مليار ريال حجم التبادل التجاري بين قطر والبرازيل في 2024

كشف النائب الثاني لرئيس غرفة قطر راشد بن حمد العذبة عن أن حجم التبادل التجاري بين دولة قطر والبرازيل بلغ خلال عام 2024 نحو 1.3 مليار ريال قطري.

جاء ذلك خلال ندوة بعنوان "التجارة والاستثمار لمنطقة شمال شرق البرازيل"، بحضور كل من النائب الثاني لرئيس غرفة قطر راشد بن حمد العذبة، ورئيس غرفة التجارة العربية البرازيلية ويليم أديب جونيور، وسفير جمهورية

البرازيل الاتحادية مارسيلو أوتوفيو دانتاس لورز دا كوستا، وعدد من محافظي الولايات ورؤساء الشركات الكبرى في إقليم شمال شرق البرازيل.

من جانبه أشاد رئيس غرفة التجارة العربية البرازيلية ويليم أديب جونيور بالعلاقات التي تربط بين قطر والبرازيل خصوصاً في المجالات التجارية والاقتصادية، والرغبة المشتركة في تعزيزها وتطويرها.

[المصدر \(صحيفة الراية القطرية، بتصرف\)](#)

SAUDI ARABIA'S NON-OIL EXPORTS INCREASED BY 10.7 PERCENT

Data from the General Authority for Statistics in Saudi Arabia showed that non-petroleum exports (including re-exports) increased by 10.7 percent to about 27.04 billion riyals, compared to March 2024. National non-petroleum exports (excluding re-exports) rose 6.7 percent to 18.6 billion riyals. The value of re-exported goods rose to 21 percent during the same period. Merchandise exports in March 2025 decreased by 9.8 percent to 93.78 billion riyals, compared to March 2024, as a result of the decrease in petroleum exports by 16.1 percent to 66.74 billion riyals.

[Source \(Al-Arabiya.net Website, Edited\)](#)



ارتفاع الصادرات السعودية غير البترولية 10.7 في المئة

أظهرت بيانات الهيئة العامة للإحصاء في السعودية، تسجيل الصادرات غير البترولية (شاملة إعادة التصدير) ارتفاعاً بنسبة 10.7 في المئة إلى نحو 27.04 مليار ريال، مقارنة بشهر مارس 2024. وارتفعت الصادرات الوطنية غير البترولية (باستثناء إعادة التصدير) بنسبة 6.7 في المئة إلى 18.6 مليار ريال. فيما ارتفعت قيمة السلع المعاد تصديرها إلى ما نسبته 21 في المئة خلال ذات الفترة. وتراجعت الصادرات السلعية في شهر مارس 2025 بنسبة 9.8 في المئة إلى 93.78 مليار ريال، بالمقارنة مع شهر مارس 2024، وذلك نتيجة لانخفاض الصادرات البترولية بنسبة 16.1 في المئة إلى 66.74 مليار ريال.

وذلك نتيجة لانخفاض الصادرات البترولية بنسبة 16.1 في المئة إلى 66.74 مليار ريال.

[المصدر \(موقع العربية نت، بتصرف\)](#)

IMF MISSION TO DAMASCUS

The Director of the Middle East and Central Asia Department at the International Monetary Fund, Dr. Jihad Azour, revealed that a mission from the Fund is heading to Syria, with the aim of closely assessing the financial and economic conditions.

"The mission will be briefed on the reality of Syrian institutions in order to identify their needs and the required technical support, with the aim of developing a comprehensive cooperation framework that identifies priorities to provide technical advice and training of key cadres," Azour said.

He explained that the conflicts in Gaza, the West Bank, Lebanon and Syria have led to severe economic shocks and negatively affected the GDP of those countries. He considered that the region faces higher risks compared to others, which led to significant volatility in the markets after the announcement of tariffs.

[Source \(Al-Sharq Al-Awsat Newspaper, Edited\)](#)

بعثة من صندوق النقد الدولي إلى دمشق

كشف مدير إدارة الشرق الأوسط وآسيا الوسطى في صندوق النقد الدولي، الدكتور جهاد أزور، عن توجه بعثة من الصندوق إلى سوريا، بهدف تقييم الأوضاع المالية والاقتصادية من كثب.

ونوّه أزور إلى أنّ "البعثة ستطلّع على واقع المؤسسات السورية من أجل تحديد حاجاتها والدعم التقني المطلوب، وذلك بهدف وضع إطار تعاون شامل يحدد الأولويات لتأمين المشورة الفنية وتدريب الكوادر الأساسية".

وأوضح أن النزاعات في غزة والضفة ولبنان وسوريا أدت إلى صدمات اقتصادية حادة وأثرت سلباً على الناتج المحلي لتلك البلدان. واعتبر أن المنطقة تواجه مخاطر أعلى مقارنة بغيرها، ما أدى إلى تقلبات كبيرة في الأسواق بعد الإعلان عن التعريفات الجمركية.

[المصدر \(صحيفة الشرق الأوسط، بتصرف\)](#)

